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Aanleiding 
Op 30 maart 2023 heeft u vragen, met kenmerknummer 2023Z05589, ontvangen 
van lid Becker (VVD) over het bericht van Omrop Fryslân op 30 november 2022 
'Grote stroom aan nieuwe leerlingen op internationale scholen levert problemen 
op'. Op 20 april 2023 is een uitstelbrief naar de Kamer gestuurd. Beantwoording 
binnen de gestelde termijn was niet mogelijk, omdat voor een juiste 
beantwoording bij een aantal cijfermatige vragen meer afstemming nodig was.  

Geadviseerd besluit 
Bij akkoord graag de brief ondertekenen voor verzending.  

Kernpunten 
De kernpunten van uw reactie op de Kamervragen:  

• U bent op de hoogte dat de grote stroom aan nieuwe leerlingen op 
scholen voor nieuwkomers onderwijs problemen oplevert.  

• U geeft aan dat jonge nieuwkomers zo snel mogelijk naar school dienen te 
gaan zodat ze de taal kunnen leren en kunnen integreren en participeren 
in onze samenleving. 

• U geeft aan dat wordt gewerkt aan een wetsvoorstel dat ruimte biedt aan 
scholen om het onderwijs voor nieuwkomers tijdelijk op een andere 
manier te organiseren. En u zegt toe dit wetsvoorstel half mei aan de 
Kamer voor te leggen.  

• Tevens geeft u aan dat de financiering voor onderwijs aan nieuwkomers 
start op moment van aankomst in NL. U verkent de mogelijkheden om de 
systematiek aan te passen. NB bij het commissiedebat van 30 november 
2022 heeft u aangegeven de opties voor nieuwkomersbekostiging in kaart 
te brengen. In deze beantwoording geeft u dit voor het eerst formeel 
schriftelijk aan. 

• Er wordt gevraagd naar cijfers omtrent nieuwkomers en isk’s. Naar 
schatting blijkt dat circa 30.000 leerlingen onderwijs volgen op een isk. In 
beginsel volgen leerlingen 2 jaar onderwijs op een isk. U geeft verder 
geen sluitend antwoord op de vragen over soort onderwijs, het aantal 
klassen en scholen en de spreiding van deze klassen.  

• Er is geen sluitend beeld van de kwaliteit van eerste opvang anderstaligen 
(eoa’s) ofwel isk-scholen. 
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• Er wordt gevraagd naar registratie van nieuwkomersonderwijs. U geeft 
aan tussentijds beeld op te halen door middel van een peiling.  

• Het onderzoekskader vo en het waarderingskader eerste opvang 
anderstaligen zijn in uw ogen voldoende om de kwaliteit van het 
onderwijs op de isk’s te borgen. 

• Het is niet overwogen een apart toezichtskader voor ISK onderwijs te 
ontwikkelen, omdat zij onder de WVO vallen. 

• Isk’s worden niet gebenchmarkt.  
• U benoemt de versterking van de samenwerking tussen isk en mbo en 

een warme overdracht tussen isk en mbo als aandachtspunten. 
• U legt uit dat via een recente uitvraag aan pabo-opleidingen via de 

Vereniging Hogescholen bleek dat de meeste pabo-opleidingen binnen het 
curriculum aandacht besteden aan onderwijs aan anderstalige leerlingen. 

• U geeft aan dat u voornemens bent om na de zomervakantie een 
verkenning op het gehele nieuwkomersonderwijs te starten en zodra u 
daar resultaten van heeft deze met de TK te delen. NB: Deze toezegging 
past bij de huidige stand van het nieuwkomersbeleid. Bij het maken van 
de twee spoedwetten (tijdelijke onderwijsvoorzieningen voor Oekraïners 
in 2022 en de huidige wet voor tijdelijke nieuwkomersvoorzieningen die 
nog in de maak is) is geconstateerd dat het reguliere 
nieuwkomersonderwijs nog niet juridisch gedefinieerd is. Bij de wet tov’s 
heeft u dan ook aangekondigd in 2023 aan de slag te gaan met het 
reguliere nieuwkomersonderwijs. Dat gaan we doen via deze verkenning.  

 


